



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

No. 52
n°

X

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

AUGUST 12, 1974
LE 12 AOÛT 1974

RECOGNITION OF GUINEA BISSAU

RECONNAISSANCE DE LA GUINÉE-BISSAU

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that Canada has recognized the Republic of Guinea Bissau and that Canada would in due course enter into discussions for the purpose of establishing diplomatic relations with this new state.

In making the announcement, the Minister congratulated the Portuguese Government and the PAIGC on their success in reaching an agreement in principle which will contribute to the solution of a situation which has been of great international concern. The agreement gives substance to the many statements the Portuguese Government has made regarding the recognition of the rights of the populations of its African territories to self-determination and independence and encourages the hope that the problems of Mozambique and Angola will also be resolved in the not too distant future. Canada has on many occasions made its views known on these questions and strongly supports the policies of decolonization which the new Portuguese Government has expressed and now is putting into effect.

* * *

Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures, Monsieur Allan J. MacEachen, a annoncé aujourd'hui que le Canada reconnaît la Guinée-Bissau et amorcera des discussions en temps utile en vue d'établir des relations diplomatiques avec le nouvel État.

Le Ministre a profité de l'occasion pour féliciter le gouvernement portugais et le PAIGC de la conclusion d'un accord de principe devant contribuer au règlement d'un conflit qui a suscité de graves préoccupations sur la scène internationale. L'accord ajoute du poids aux nombreuses déclarations du gouvernement portugais concernant la reconnaissance du droit des populations de ses territoires africains à l'autodétermination et à l'indépendance et permet d'espérer que les problèmes du Mozambique et de l'Angola seront bientôt réglés. Le Canada a fait connaître ses vues à cet égard à maintes reprises et il appuie fermement les politiques de décolonisation énoncées et maintenant mises à exécution par le gouvernement portugais.